
Styregruppemøde 25. okt. 2021 kl. 18.30 – Lem Kulturhus

Referat/Dagsorden 42:

1. Godkendelse af referat

Godkendt

2. Bordet rundt siden sidst

a. Streamede foredrag: Rimelig deltagelse

b. Vejby: Høstgilde med god deltagelse

c. Ramsing: Gang i Ældre startet. Jørgen Thomassen ind i Undergruppe under Landsbyudvalg

d. Håsum: Marked afholdt

e. Lem: Havkajakker – intet nyt: Smedeforretning og Græsk butik startet

f. Guidet bustur for pensionerede lærere i Skive Kommune i naturparken

g. Bustrup

3. Økonomi. Ingen ændringer ud over minusrenter

4. Orientering om arbejdet i Naturpark

a. Borgermøde på Hostrup Hovedgård – deltagelse – ja tak.

b. Naturparkrådets møde:

c. Holstebro Kommune har sagt god for, at Skive Kommune kan rette henvendelse til borgere

mht. Information og mulig inddragelse i naturparken - dog uden brug af et egentligt

kortbilag der synliggør en afgræsning i Holstebro kommune. Når der foreligger en

tilkendegivelse om deltagelse fra lodsejere i Holstebro kommune, vil Claes Fischer orientere

Holstebro kommune om mulighederne.

Skive kommuneudarbejder materiale til brug for lodsejere i Holstebro kommune for at sikre

en ensartet henvendelse. Dog bliver det overladt til frivillige at kontakte de lodsejere, man

gerne vil have tilsagn fra.

Til orientering

5. Opsamling på mødet med foreningerne:

a. Punkter til opfølgning – referat vedhæftet som bilag

b. Tilslutning



c. Afviklingen – form

d. Forplejning god.

e. Gentagelse?

f. Andet

Tilfredsstillende deltagelse.

En del foreninger gav udtryk for angst for, at klyngen ville konkurrere med bestående foreningers

arrangementer. Styregruppen vil på alle måder undgå at konkurrere.

Flere foreninger mente, at der var mange – ind i mellem for mange arrangementer. Styregruppen

tog det til efterretning. Fortsætter i foråret 2022 kun med de streamede foredrag.

Emner til nye arrangementer med opbakning fra foreninger var:

- Klyngerally – emnet drøftes på kommende styregruppemøde

- Udegudstjenester og sangaftener

- Børnenes dag blev også foreslået evt. med fx dragebygning.

- Events der rammer 30 – 60-årige

6. Mette Boel, Region Midt har kontaktet undertegnede flere gange om evt. deltagelse i Region

Midtjyllands grønne brætspil, som går ud på, at to deltagere konkurrere om at blive den mest

bæredygtige landsby. Under samtalen oplyste Mette om nogle mulige emner: Energifællesskab,

affaldssortering, fællesskab om fx maskiner til grønne områder mm. Undertegnede nævnte elcykler

og Skive kommunes bidrag med plæneklippere, buskryddere mm til frivillige.

Undertegnede lovede at sætte punktet på det kommende styregruppemøde til drøftelse. Ved evt.

lyst til deltagelse så foreslå nogle datoer og tidspunkter på dagen.

Der meddeles et høfligt afslag, fordi emnet ikke er aktuelt.

7. Streamede foredrag foråret 2022 – deltagelse?

a. Afviklingssteder hvis deltagelse fortsætter

Foredragsrækken fortsætter – Jens og Rene meddeler datoer for de forskellige huse.

8. Evt. – herunder fastlæggelse af ny mødedato

Styregruppemøde 17. jan 2022 Vejby kl. 18.30

Med venlige hilsener

Aage


